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     Nuuk, d. 27. maj 2015 
 
I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 
Spørgsmål: 
1) Vil Naalakkersuisut fremsende kommissoriet til advokatundersøgelsen vedr. Pituffik 

til Inatsisartut, enten i offentlig eller fortrolig form? 

2) Hvornår lå kommissoriet der ligger til grund for den af Naalakkersuisut bestilte 

advokatundersøgelse om tabet af servicekontrakten for Pituffik færdig? 

3) Er der kommet tilføjelser, fjernet eller ændret noget i kommissoriet? 

4) Hvis ja, hvad er så fjernet, ændret eller tilføjet og hvem har foranlediget 

ændringerne? 

5) Hvem præcis er opdragsgiver til undersøgelsen – er det et samlet Naalakkersuisut, et 

bestemt departement eller en bestemt enhed? 

6) Har der været foretaget nogen former for drøftelser, enten skriftligt eller mundtligt, 

mellem opdragsgiver og den advokat der er udpeget til at foretage undersøgelsen om 

forhold med relation til undersøgelsen, efter undersøgelsen er iværksat?  

7) Har der været fremsat yderligere bekymringer fra involverede parter om forhold der 

vedrører advokatundersøgelsen? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Sara Olsvig, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse 

På trods af, at kommissoriet for advokatundersøgelsen vedrørende tabet af servicekontrakten 

på Pituffik er kommet i pressens hænde har Naalakkersuisut endnu ikke forelagt kommissoriet 

for Inatsisartut. Det virker underligt, da det er en sag af stor betydning for både Grønlands 

økonomi og for demokratiet i det hele taget. 

Stort set alle informationer vedrørende advokatundersøgelsen som indtil videre er 

kommet Inatsisartut til hænde, er kommet gennem pressen. Det er bekymrende, da det giver 

en fornemmelse af, at Naalakkersuisut hverken respekterer Inatsisartuts rolle i samfundet eller 

finder det vigtigt, at Inatsisartut kan udføre deres arbejde. 

Derfor er det nødvendigt at stille yderligere spørgsmål i sagen. Svarene udbedes inden ti 

arbejdsdage er gået. 
 


